

Սեկւոյան է. Ս., Սեցկի Օ. Պ. Գանգիողիդները ազդեցութիւնը էնզոգեն վազոէկոնստրիկտոր նյութերի հանդէպ ուղեղի անոթների տեսչիւրի վրա	213
Միւսայլան է. Մ., Մելիք-Աղաւա Ե. Ա., Միւրարյան Վ. Գ. Ստրեսի պայմաններում էրիթրոցիտների թաղանթներում լիպիդային զերօքսիդացման պրոցեսի կարգավորումը հակաօքսիդանտների (Ա-տոկոֆէրոլի և դիւրուոլի) միջոցով	217
Անդրեասյան է. Ս., Ստեփանյան Ռ. Մ., Գրիգորյան Լ. Գ. Ուղեղի զերը ստամոքսի հյութազատական, էպսկոտատոր ֆունկցիաների, ինչպէս նաեւ ստամոքսահյութի հեմոպետիկ հատկութիւնների կարգավորման պրոցեսում	222
Պուլիկ Յա. Պ., Ռուսներուգ Գ. Մ., Գաբիդուլինա Ն. Վ. Ներմիւրահատական հաստաղի-բաղեցական ապիւրէկտոմիայի տեխնիկայի փորձարարական մշակումը	227
Յամկոյ ի. Ա., Նիկոլաւ Ա. Վ., Շնիտեր Ա. Բ., Պատենկա Վ. Ա., Ստրուչկովա Ե. Յա., Պոդոլայան Ս. Գ., Սեմենովա Ն. Ա., Խոլիգինա Ն. Վ., Կարելինա Ե. Ա. Ստամոքսի խորնիկական խոցերի փորձարարական մոդելի ստեղծում	231
Սախանյան Ս. Շ., Պալիկին Մ. Մ., Մելիքյան Թ. Գ., Գրիգորյան Ե. Ա., Պետրոսյան Գ. Գ. Հետազոտական հակամարմինազոյացումը պոլիմէքսին-Մ սուլֆատի և սուլֆա-դիմէդինի զուգորդված ազդեցութիւնը զնայում	234
Նալբանդյան Տ. Լ., Գիծարյան Մ. Ս. 1, 2, 3, 4-տետրաբրոմոմէնի ազդեցութիւնը սպիտակ առնետների բրոմոստմային ապարատի վրա	237
Մարգարյան Լ. Պ., Սարգսյան Ժ. Ս., Լազարյան Գ. Մ., Բաղդասարյան Ա. Ա. Դժգոյն և նշանակաւորի զերը սպիտակ առնետների տեպրոդուկտիլ զործունելութիւն մեջ	241
Սախանյան Ժ. Ս., Պետրոսյան Ն. Բ. Կարապարդի սահմանային թուլատրելի քանակների հիգիենիկ հիմնավորումը ջրամբարների ջրում	245
Պետրոսյան Ի. Ք. Որովայնային խոռոչի առաջնային և կրկնվող կպումային պրոցեսի կան-խարդիւման մասին	246
Ներմուլով Ա. Ս., Յրանցույան Հ. Լ., Լիտվինով Վ. Ի., Ուզովսկի Ե. Ե., Կոնոնովիչ Օ. Լ. Բորբոքային և զնատրուկտիլ պրոցեսների դիսմաիկական սուր խոլեցիտիտների ժամանակ	253
Փիւրույան Գ. Մ., Միւրա-Ավագյան Գ. Լ., Մանուկյան Ռ. Մ., Մկրտչյան Վ. Ա. Իմունո-թերապիան սուր ապենդիցիտի կոմպլեքսային բուժման ժամանակ	259
Շուրմուրյան Կ. Հ., Բաբայան Գ. Ա., Հարաւարյան Գ. Հ., Յալմարյան Լ. Ա., Միսյան Կ. Վ., Շուրմուրյան Ա. Կ. Խորնիկական տոնիկոլիտի ախտորոշման հարցի շուրջ	263
Ջաղիւնյան Ա. Ի., Բալլուդեկ Յ. Վ., Անդրեւա Լ. Ն., Կոմիւնա-Սոկոլովա Ի. Բ. Կաթ-նազնդի բաղեցկեղով հիվանդների իմունիտետի սիստեմային ուսումնասիրումը	268
Ասլանյան Ն. Լ., Յալմարյան Ս. Լ., Փարսյան Ռ. Գ. Ֆուրոսեմիդի տարբեր դոզաների խորնո-ֆարմակոլոգիական ազդեցութիւնը սրտի ռեմատիկ միթրալ արատով հիվանդների մոտ արշան շրջանառութիւն անբաւարարութիւն զնայում	274
Հովսեփյան Ի. Հ., Ալվազյան Վ. Պ., Լաւրիքյան Է. Ս. Ոսկրի շրջանածն հատման շրջանում նրա աճի խթանումը ոսկրային մատրիքսով վերջուլթի երկարացման ժամանակ	278
Խաչատրյան Ա. Մ. Գանգոսկրազլիտուղեղային թէթէ վնասվածքներից հիվանդութիւն հե-ռավոր շրջանում առաջացած հոգեկան խանգարումների շուրջը	282
Էլրալյան Գ. Վ. Աղրենային, նորաղրենային և վանիլիլ-նշաթթվի արտազատման դի-նամիկական սրտի իշեմիկ հիվանդութիւնը հիվանդների մոտ ռիւրմուկ բարձր լեռ-նային առողջարանի պայմաններում	287
Խաչատրյան Է. Ս. Հակաօքսիդանտային համակցված բուժման զերը շաքարախտով հի-վանդների էրիթրոցիտների թաղանթի ֆոսֆոլիպիդների քանակական և որակական կազմի փոփոխութիւն կանոնավորման խնդրում	291
Կիրակոսյան Է. Վ., Հովհաննիսյան Լ. Ս., Քաղեոսյան Է. Թ. Ֆուրոսեմիդների օրգանիզմի կոմպլեքսային հարմարողական մեխանիզմները ֆիզիկական ծանրաբեռնվածու-թիւն ժամանակ	293
Քուրգիլյան Ս. Ա., Բալեթարյան Գ. Ա. Հիպոսի և էլեկտրաքնի համակցված կիրառումը հիւրութիւն վաղաժամ ընդհատման զնայում	303

Պետրոսյան Ֆ. Ռ., Գիծլարյան Մ. Ս. Փորձարարական տետրաբլորբուրֆանային թունա- վորման պաթոմորֆոլոգիան	305
Սարկիսովա Գ. Մ., Սոցկի Օ. Պ., Նախկնապոսյան Ն. Գ., Սանակյան Լ. Ա. Արյան լեյկո- ցիտների β-գալակտո և β-գլյուկոզիդազների ակտիվության փոփոխությունը սրտա- մկանի ինֆարկտի դինամիկայում	305
Հատարյան Ժ. Ի., Աբանեսյան Լ. Գ., Գրիգորյան Գ. Է. Թթվա-հիմնային վիճակի խանգա- րումների բնույթը աղիքային տրոսկոզների ժամանակ փոքր երեխաների մոտ	306
Հակոբյան Կ. Ա., Կասաբյան Ռ. Մ., Առուստամյան Կ. Կ. Հիստերոսալպինգոգրաֆիայի և քրոմոֆորոտոպիայի մեթոդների համեմատական գնահատումը փողային ան- պլազմային ախտորոշման հարցում	307
Հատարյանյան Ա. Վ., Գուլյան Է. Ա., Նազարեթյան Է. Ն. Մարզու քայքայված և ինտակտ էրիթրոցիտների ԱՄՅ ղեգամինազի կարգավորիչ հատկությունների համեմատական բնութագրերը նորմայում և պարերերական հիվանդության ժամանակ	308
Քեչիկյան Ս. Գ., Կազաբյան Ս. Ա. Սիրիլյան խոցի ախտի վրա էդեմատոզ ձևի հազվագյուտ դեպք	308

СОДЕРЖАНИЕ

Секоян Э. С., Соцкий О. П. Влияние ганглиозидов на реакции мозговых сосудов к эндогенным вазоконстрикторам	213
Микаелян Э. М., Мелик-Агаева Е. А., Мхитарян В. Г. Регуляция антиоксиданта- ми перекисного окисления липидов в эритроцитарных мембранах при стрессе	217
Андреасян Э. С., Степанян Р. М., Григорян Л. Г. О роли мозжечка в регуляции секреторно-эвакуаторной функции желудка и гемопозитической активности желудочного сока	222
Кулик Я. П., Рутенбург Г. М., Габидулина Н. В. Экспериментальная разработка техники интраоперационной колоноскопической аппендэктомии	227
Мамедов Л. А., Николаев А. В., Шехтер А. Б., Пятенко В. А., Стручкова Е. Ю., Погосян С. Г., Семенова Н. А., Итигина Н. В., Карелина Е. А. Эксперимен- тальное моделирование хронической язвы желудка	231
Саканян С. Ш., Павленко М. М., Мелконян Т. Г., Григорян Е. А., Петросян Г. Г. Поствакцинальный антителогенез при сочетании действия полимиксина М сульфата и сульфадимезина	234
Налбандян Т. И., Гижларян М. С. Действие 1,2,3,4-тетрахлорбутана на хромосом- ный аппарат белых крыс	237
Маркарян Л. П., Саркисян Ж. С., Казарян Г. М., Багдасарян А. А. Роль бледно- го шара и миндаля в репродуктивной деятельности белых крыс (самок)	241
Степанян Ж. С., Геворкян Г. Б. Гигиеническое обоснование предельно допустимой концентрации карагарда в воде водоемов	245
Геворкян И. Х. К профилактике первичного и повторного спаечного процесса в брюшной полости	248
Ермолов А. С., Франгулян А. Л., Литвинов В. И., Удовский Е. Е., Кононович О. Л. Динамика воспалительного и деструктивного процессов при остром холе- цистите (клинико-иммунологические параллели)	253
Пирузян Г. М., Мирза-Авакян Г. Л., Манукян Р. М., Мкртчян В. А. Иммуноте- рапия в комплексном лечении острого аппендицита	259
Шукурян К. Г., Бабаян Г. А., Арутюнян Г. А., Яврян Л. А., Мхехян К. В., Шу- курян А. К. К диагностике хронического тонзиллита	263
Джагинян А. И., Баллюзек Ф. В., Андреева Л. Н., Козьмина-Соколова И. Б. Системное изучение иммунитета у больных раком молочной железы	268
Асланян Н. Л., Еолян С. Л., Парсян Р. Д. Хронофармакология различных доз фуросемида у больных ревматическим митральным пороком сердца с не- достаточностью кровообращения	274

<i>Осепян И. А., Айвазян В. П., Гарибян Э. С.</i> Стимуляция остеогенеза костным матриксом в регенерате области циркулярной резекции при удлинении конечности	278
<i>Хачатурян А. М.</i> К вопросу о психических нарушениях в отдаленном периоде «легкой» черепно-мозговой травмы	282
<i>Элбакян Г. В.</i> Динамика экскреции адреналина, норадреналина и ванилилминдальной кислоты у больных ишемической болезнью сердца при лечении на высокогорном курорте Джермук	287
<i>Хачатрян Э. С.</i> Роль комбинированной антиоксидантотерапии в упорядочении состава фосфолипидов мембран эритроцитов при сахарном диабете	291
<i>Кирикян Э. В., Оганесян Л. С., Татевосян Э. Т.</i> О комплексных приспособительных механизмах организма футболистов к физической нагрузке	298
<i>Курдиян С. А., Буниatian Д. А.</i> Гипноз в сочетании с электросном при операции прерывания беременности ранних сроков	303

Рефераты

<i>Петросян Ф. Р., Гижларян М. С.</i> Патоморфология экспериментальной тетрахлорбутановой интоксикации	305
<i>Саркисова Г. М., Соцкий О. П., Епископосян Н. Г., Саакян Л. А.</i> Изменение активности β -галакто и β -глюкозидаз лейкоцитов крови в динамике инфаркта миокарда	306
<i>Асратян Ж.И., Атанесян Л. Г., Григорян Г. Э.</i> Характер нарушений кислотно-щелочного состояния при кишечных токсикозах у детей раннего возраста	306
<i>Акопян К. А., Каспарян Р. М., Арустамян К. К.</i> Сравнительная оценка методов гистеросальпингографии и хромогидротубации при диагностике трубного бесплодия	307
<i>Арутюнян А. В., Гулян Э. А., Назаретян Э. Е.</i> Сравнительная характеристика регуляторных свойств АМФ-деаминазы лицированных и интактных эритроцитов человека в норме и при периодической болезни	308
<i>Кешишян С. Г., Казазян С. А.</i> Редкий случай атипичной эдематозной формы сибирской язвы	308

CONTENTS

<i>Sekoyan E. S., Sotski O. P.</i> Gangliosides Effects on the Brain Vessels Reactivity towards the Endogenous Vasoconstrictors	213
<i>Mikaellian E. M., Melik-Agaeva E. A., Mkhitarian V. G.</i> The Regulation of Lipid Peroxidation Processes in the Erythrocytic Membranes in the Stress by Antioxidants (α -Tocopherol and Dibutyl)	217
<i>Andriassian E. S., Stepanian R. M., Grigorian L. G.</i> On the Role of Cerebellum in the Regulation of Secretory-Evacuatory Function of the Stomach in Hemopoietic Activity of the Gastric Juice	222
<i>Koulk Ya. P., Rutenburg R. M., Gabdulina N. V.</i> Experimental Elaboration of the Technique of Intraoperative Colonoscopic Appendectomy	227
<i>Mamedov L. A., Nikolayev A. V., Shekhter A. B., Pyatenko V. A., Struchkova Ye. Yu., Poghosian S. G., Semyonova N. A., Itigina N. V., Karelina Ye. A.</i> Experimental Simulation of Chronic Gastric Ulcer	231
<i>Sakanian S. Sh., Pavlenko M. M., Melkonian T. G., Grigorian Ye. A., Petrossian G. G.</i> Postvaccinal Antibody Genesis in Combined Effect of Polymexine- M Sulfate and Sulfadimidine	234
<i>Nalbandian T. L., Gizharian M. S.</i> The Influence of 1,2,3,4-Tetrachlorobuten on the Chromosomes of Albino rats	237

<i>Markarian L. P., Sarkissian Jh. S., Ghazarian G. M., Baghdasarian A. A.</i> The Role of the Pale Globe and Amygdala in Reproductive Activity of Albinorats	241
<i>Stepanian J. S., Gevorgian N. B.</i> Hygienic Reasons for Maximally Allowable Concentrations of Karagard in Water Bodies	245
<i>Gevorkian I. Kh.</i> On the Prophylaxis of the Initial and Repeated Commissural Processes in Abdominal Cavity	248
<i>Yermolov M. S., Frangoulian A. L., Litvinov V. I., Udovskiy Ye. Ye., Kononovich O. L.</i> Dynamics of Inflammatory and Destructive Processes in Acute Cholecystitis (Clinical Immunologic Parallels)	253
<i>Piruzian G. M., Mirza-Avakian G. L., Manoukian R. M., Mkrtchian V. A.</i> Immunotherapy in the Complex Treatment of Appendicitis	259
<i>Shoukarian K. H., Babayan G. A., Haroutyunian G. A., Yavrian L. A., Mkhayan K. V., Shoukarian A. K.</i> On the Diagnosis of Chronic Tonsillitis	263
<i>Djagintian A. I., Ballyuzek F. V., Andreeva L. N., Kozmina-Sokolova I. B.</i> The Systemic Study of Immunity in Patients with Comedocarcinoma	268
<i>Aslanian N. L., Yeolian S. L., Parsian R. D.</i> Chronopharmacology of Different Doses of Furosemid in Patients with Rheumatic Mitral Valve Diseases with Circulatory Insufficiency	274
<i>Hosepian I. H., Ayvazian V. P., Gharibian E. S.</i> Stimulation of Osteogenesis by Bone Matrix in Regenerate in the Region of Circular Resection in Lengthening of the Extremity	278
<i>Khachatryan A. M.</i> On the Problem of the Psychic Disturbances in the Remote Period of the "Slight" Cranio-cerebral Trauma	282
<i>Elbakian G. V.</i> Dynamics of Excretion and Adrenalin, Noradrenalin and Vanillic Mandelic Acid in Patients with Ischemic Heart Disease in High-Altitude Conditions of Djermouk Resort	287
<i>Khachatryan E. S.</i> Effect of Combined Antioxidantotherapy of Diabetic Patients on the Regulation of Qualitative and Quantitative Content of Erythrocytic Membranes' Phospholipids	291
<i>Kirakossian E. V., Hovanesian L. S., Tatevossian E. T.</i> On the Complex Adaptive Mechanisms of the Organisms of Football-Players to Physical Load	298
<i>Kouradian S. A., Bounatian D. A.</i> Hypnosis Combined with Electrosleep in Abortion Operations	303

S U M M A R I E S

<i>Petrosian F. R., Gizharian M. S.</i> Pathomorphology of Experimental Tetrachlorobuten Intoxication	305
<i>Sarkissova G. M., Sotski O. P., Yepiskopossian N. G., Sahakian L. A.</i> Change of the Activity of β -galacto and β -glucosidase of the Blood Leukocytes in the Dynamics of Myocardial Infarction	306
<i>Hasratian Zh. I., Kasparian R. M., Aroustamian K. K.</i> The Character of Disturbances of Acid-Alkaline Condition in Intestinal Toxicosis in Infants	306
<i>Haroutyunian A. V., Goulian F. A., Nazaretian E. Ye.</i> Comparative Characteristics of Regulative Properties of AMP-Desaminase of Lysed and Intact Human Erythrocytes in the Norm and Periodic Disease	308
<i>Keshishian S. G., Kazazian S. A.</i> Rare Case of Non-Typical Edematous Form of Anthrax	308